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          ROMÂNIA  
JUDEŢUL HUNEDOARA 
MUNICIPIUL ORĂŞTIE 
CONSILIUL LOCAL 
 
 

PROCES VERBAL 
 
 
 Încheiat astăzi, 28 septembrie 2023 cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului 
local al municipiului Orăștie. 
 Convocarea Consiliului local s-a făcut cu 5 zile înainte de data stabilită. 
 Din totalul de 19 consilieri locali în funcție la ședință sunt prezenți 19 consilieri 
locali. Dl consilier local Luca Constantin a fost prezent doar de la punctul nr.8 al 
ordinii de zi. 
 La ședință participă primar ing.Ovidiu Laurențiu Bălan, viceprimar Hendrea 
Ovidiu Cristian, secretar general Călin Costoiu, funcționari publici din cadrul 
aparatului de specialitate al Primarului și mass-media locală. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, procesul verbal al ședinței 
ordinare din data de 31 august 2023 și procesul verbal al ședinței extraordinare 
convocată de îndată din data de 07 septembrie 2023 au fost puse la dispoziția 
consilierilor locali și întreabă dacă există obiecții cu privire la acestea. Întrucât nu 
există obiecții, procesele verbale sunt supuse, pe rând, la vot și aprobate în 
unanimitate. 
 Președintele de ședință, dl consilier local Jula Radu Ioan prezintă următorul 
proiect al ordinii de zi :   
 1.Proiect de hotărâre privind completarea inventarului bunurilor care 
alcătuiesc domeniul privat al Municipiului Orăștie aprobat prin H.C.L nr.81/2021. 
 2.Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii unor terenuri intravilane situate 
în Municipiul Orăștie  din proprietatea Statului Român în domeniul privat al 
Municipiului Orăştie.  
 3.Proiect de hotărâre  privind aprobarea însuşirii în domeniul public al 
municipiului Orăştie a investiției „Extindere canalizare menajeră strada Codrului, 
Municipiului Orăştie” şi predarea acesteia către SC Activitatea Goscom SA Orăştie.  
 4.Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii prin licitație publică a unui 
spațiu în suprafață de 590 mp situat în str.O.Goga, nr.25 aflat în proprietatea publică a 
municipiului Orăștie. 
 5.Proiect de hotărâre privind aprobarea procedurilor şi a condițiilor de 
realizare a schimburilor in cazul locuințelor construite de Agenția Națională pentru 
Locuințe în cadrul Programului de construcții de locuințe pentru tineri destinate 
închirierii. 
 6.Proiect de hotărâre privind darea în folosință gratuită a  imobilului situat în 
Piața Victoriei, nr.8 din Municipiul Orăștie către Episcopia Devei și Hunedoarei. 
 7.Proiect de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al 
municipiului Orăștie pe anul 2023 în vederea suportării cheltuielilor ocazionate de 
vizita unei delegații din orașul înfrățit Helmstedt – Germania, în perioada 16 – 19 
octombrie 2023. 
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 8.Proiect de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al 
municipiului Orăștie pe anul 2023 în vederea suportării cheltuielilor ocazionate de 
deplasarea unei delegații din municipiul Orăștie în oraşul înfrăţit Sliedrecht - Olanda  
în perioada 20 - 25 noiembrie 2023. 
 9.Proiect de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al 
Municipiului Orăştie pe anul 2023 în vederea organizării manifestării „Noaptea 
Bibliotecilor” – ediția a VIII-a. 
 10.Proiect de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al 
municipiului Orăștie pe anul 2023 în vederea organizării simpozionului „Personalități 
și evenimente orăștiene”, Ediția a XVIII-a.  
 11.Proiect de hotărâre privind aprobarea Strategiei de contractare și a 
Documentației  pentru atribuirea contractului de achiziție publică având ca obiect 
„Prestarea serviciului  de salubrizare în zona de colectare 3 Centru, Județul 
Hunedoara”, precum și acordarea unor mandate. 
 12.Proiect de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al 
municipiului Orăștie pe anul 2023 în vederea organizării Festivalului - Concurs 
județean „Tudorică Munteanu”, pentru soliști instrumentiști şi soliști vocali de muzică 
tradițională românească, Ediția a XX-a.  
 13.Proiect de hotărâre  privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al 
municipiului Orăștie pe anul 2023 în vederea organizării manifestării „Concert de 
romanțe – A căzut o frunză-n calea ta”, ediția a XVIII-a.  
 14.Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanților Consiliului Local al 
municipiului Orăștie în Consiliile de Administrație, în Comisia de evaluare şi 
asigurare a calității şi în Comisia pentru prevenirea și eliminarea violenței, a faptelor 
de corupție și discriminării în mediul școlar și promovarea interculturalității ale 
unităților de învățământ preuniversitar din municipiul Orăștie pentru anul  școlar 
2023/2024.  
 15.Proiect de hotărâre privind revocarea Hotărârii Consiliului Local nr.157/2023 
referitoare la aprobarea concesionării prin licitație publică a terenului in suprafață de 
845 mp situat în str.Dr.Ioan Mihu, aflat în proprietatea privată a municipiului Orăștie.  
 16.Proiect de hotărâre privind alegerea dintre membrii Consiliului Local al 
Municipiului Orăștie a unui președinte de ședință care va conduce ședințele în luna  
octombrie 2023. 
 17.Întrebări-interpelări. 
 În afara ordinii de zi, dl primar propune : 
 18.Proiect de hotărâre  privind aprobarea Actului adițional nr.2 la Contractul de 
achiziție nr.44/167/2022 având ca obiect : „Prestarea serviciului de salubrizare în zona 
colectare 3 Centru, Județul Hunedoara”, precum și mandatarea Președintelui 
Asociației de Dezvoltare Intercomunitară „Sistemul Integrat de Gestionare a 
Deșeurilor Județul Hunedoara” să semneze actul adițional. 
 19.Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea Statutului Asociației 
de Dezvoltare Intercomunitară „Sistemul Integrat de Gestionare a Deșeurilor Județul 
Hunedoara”. 
 20.Proiect de hotărâre privind aprobarea amplasării unei placi comemorative în 
Municipiul Orăștie, str.Piața Victoriei, nr.3.   
 21.Proiect de hotărâre  privind modificarea Anexei nr.2 la HCL nr.134/2023 
referitoare la aprobarea Organigramei si a Statului de funcții ale Aparatului de 
specialitate al Primarului Municipiului Orăștie și ale serviciilor subordonate 



 3

Consiliului Local al Municipiului Orăștie. 
 22.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului  local al municipiului 
Orăștie pe anul 2023. 
 Proiectul ordinii de zi cu completările ulterioare este supus la vot și aprobat în 
unanimitate. 
 Președintele de ședință propune ca lucrările ședinței să înceapă cu dezbaterea 
proiectelor de hotărâre nr.22, 9 și 10, ca urmare a solicitărilor compartimentelor de 
specialitate. 
 Propunerea se supune la vot și este aprobată cu 15 voturi „pentru”, două voturi 
„împotrivă” și o abținere.  
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele inițierii proiectului de hotărâre 
privind rectificarea bugetului  local al municipiului Orăștie pe anul 2023. 
 Dna director Căstăian Dina prezintă raportul întocmit de Direcția Economică. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 
economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.195/2023 privind rectificarea bugetului  local al 
municipiului Orăștie pe anul 2023. 
 În continuare, dl primar arată motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 
alocarea unei sume de bani din bugetul local al Municipiului Orăştie pe anul 2023 în 
vederea organizării manifestării „Noaptea Bibliotecilor” – ediția a VIII-a. 
 Dna bibliotecar Munteanu Luminița prezintă raportul întocmit de Biblioteca 
Municipală „Sebastian Bornemisa” Orăștie. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 
pentru activități economico-financiare. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 
hotărâre este de 10 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.196/2023  privind alocarea unei sume de bani din 
bugetul local al Municipiului Orăştie pe anul 2023 în vederea organizării manifestării 
„Noaptea Bibliotecilor” – ediția a VIII-a. 
 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan expune motivele inițierii proiectului 
de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al municipiului 
Orăștie pe anul 2023 în vederea organizării simpozionului „Personalități și 
evenimente orăștiene”, Ediția a XVIII-a. 
 Dna bibliotecar Munteanu Luminița dă citire raportului întocmit de Biblioteca 
Municipală „Sebastian Bornemisa” Orăștie. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 
economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.197/2023 privind alocarea unei sume de bani din 
bugetul local al municipiului Orăștie pe anul 2023 în vederea organizării 
simpozionului „Personalități și evenimente orăștiene”, Ediția a XVIII-a. 
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 La primul punct al ordinii de zi, dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele 
inițierii proiectului de hotărâre privind completarea inventarului bunurilor care 
alcătuiesc domeniul privat al Municipiului Orăștie aprobat prin H.C.L nr.81/2021. 
 Dna inspector Opra Ramona dă citire raportului întocmit de Direcția Tehnică. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru 
administrație locală, juridică şi de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat 
favorabil. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 
hotărâre este de 10 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.198/2023 privind completarea inventarului bunurilor 
care alcătuiesc domeniul privat al Municipiului Orăștie aprobat prin H.C.L 
nr.81/2021. 
 La punctul al doilea al ordinii de zi, dl primar arată motivele inițierii proiectului 
de hotărâre privind aprobarea trecerii unor terenuri intravilane situate în Municipiul 
Orăștie din proprietatea Statului Român în domeniul privat al Municipiului Orăştie. 
 Dna inspector Opra Ramona prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 
 Dl consilier local Petre Radu Onuț dă citire raportului de avizare al comisiei 
pentru urbanism şi amenajarea teritoriului, protecție mediu şi turism. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.199/2023 privind aprobarea trecerii unor terenuri 
intravilane situate în Municipiul Orăștie din proprietatea Statului Român în domeniul 
privat al Municipiului Orăştie. 
 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan expune motivele inițierii proiectului 
de hotărâre privind aprobarea însușirii în domeniul public al municipiului Orăştie a 
investiției „Extindere canalizare menajeră strada Codrului, Municipiului Orăştie” şi 
predarea acesteia către SC Activitatea Goscom SA Orăştie. 
 Dl director Stănilă Marius prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 
 Dl consilier local Petre Radu Onuț arată că, în comisia pentru urbanism şi 
amenajarea teritoriului, protecție mediu şi turism, proiectul de hotărâre a fost avizat 
favorabil. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 
hotărâre este de 10 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.200/2023 privind aprobarea însuşirii în domeniul public 
al municipiului Orăştie a investiției „Extindere canalizare menajeră strada Codrului, 
Municipiului Orăştie” şi predarea acesteia către SC Activitatea Goscom SA Orăştie. 
 La punctul 4 al ordinii de zi, dl primar prezintă motivele inițierii proiectului de 
hotărâre privind aprobarea închirierii prin licitație publică a unui spațiu în suprafață 
de 590 mp situat în str.O.Goga, nr.25 aflat în proprietatea publică a municipiului 
Orăștie. 
 Dna inspector Opra Ramona dă citire raportului întocmit de Direcția Tehnică. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan prezinta raportul de avizare al comisiei pentru 
activități economico-financiare. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
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 Acesta se supune la vot și se aprobă cu 17 voturi „pentru” și o abținere.  
 Este adoptată Hotărârea nr.201/2023 privind aprobarea închirierii prin licitație 
publică a unui spațiu în suprafață de 590 mp situat în str.O.Goga, nr.25 aflat în 
proprietatea publică a municipiului Orăștie. 
 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan arată motivele inițierii proiectului de 
hotărâre privind aprobarea procedurilor şi a condițiilor de realizare a schimburilor în 
cazul locuințelor construite de Agenția Națională pentru Locuințe în cadrul 
Programului de construcții de locuințe pentru tineri destinate închirierii. 
 Dna inspector Opra Ramona prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru 
administrație locală, juridică și de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat 
favorabil. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 
hotărâre este de 10 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.202/2023 privind aprobarea procedurilor şi a condițiilor 
de realizare a schimburilor în cazul locuințelor construite de Agenția Națională pentru 
Locuințe în cadrul Programului de construcții de locuințe pentru tineri destinate 
închirierii. 
 La punctul 6 al ordinii de zi, dl primar expune motivele inițierii proiectului de 
hotărâre privind darea în folosință gratuită a  imobilului situat în Piața Victoriei, nr.8 
din Municipiul Orăștie către Episcopia Devei și Hunedoarei. 
 Dna inspector Opra Ramona prezintă raportul întocmit de Direcția Tehnică. 
 Dna consilier local Giurgiu Margareta dă citire raportului de avizare al comisiei 
pentru învățământ, sănătate, activități social-culturale şi culte. 
 Dl consilier local Secui Adrian Iulian arată că împreună cu dl consilier local 
Zvîncă Mihai Caius au depus un amendament prin care propun modificarea art.2, 
alin.(1) al proiectului de hotărâre, care va avea următorul cuprins : „Aprobă 
încheierea unui contract de comodat între Municipiul Orăștie şi Episcopia Devei și 
Hunedoarei, pentru imobilul menționat la art.1, cu o durată de 5 ani, conform Anexei, 
care face parte integrantă  din prezenta hotărâre”. De asemenea propun modificarea 
art.2.1 – Capitolul II – „Obiectul Contractului” din Contractul de comodat, care va 
avea următorul  cuprins : „Municipiul Orăștie dă în folosință gratuită către Episcopia 
Devei și Hunedoarei, imobilul și terenul “Clădire Administrativă” situate în Orăștie, 
Piața Victoriei, nr.8 , înscris în CF nr. 65076 Orăștie  în suprafață de 581 mp, cu o 
valoare de inventar de 530.529,00 lei, pe o perioadă de 5 ani, pe care comodatarul se 
obligă să le amenajeze și să le folosească în scopul pentru care le-a primit”. Totodată, 
propun modificarea art.4.1 – Capitolul IV –„ Durata contractului”, care va avea 
următorul cuprins : „Prezentul contract se încheie pe o perioadă de 5 ani”. În 
motivarea amendamentului menționează faptul că, darea în folosință gratuită pe o 
perioadă de 49 ani este exagerată. Comodantul (Municipiul Orăștie) are posibilitatea 
să prelungească comodatarului (Episcopia Devei și Hunedoarei) contractul și după 5 
ani, dacă acesta îndeplinește obligațiile stipulate în contract.  
 Dl consilier local Ionică Mircea arată că, Episcopia Devei și Hunedoarei nu 
trebuie tratată ca un O.N.G finanțat de Soros, este vorba de credința ortodoxă pe care 
o are majoritatea covârșitoare a populației, poți să mergi pe ideea să împingi poporul 
spre o altă direcție. 
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 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius dorește să reamintească că prin 
Constituție, România este un stat laic, iar noi suntem reprezentanții țării în teritoriu și 
anume consilierii locali, primar, viceprimar și da citire principiului laicității și să nu se 
deturnăm subiectul așa cum vrea dl consilier local Ionică Mircea. 
 Dl consilier local Bota Adrian arată că, se insista foarte tare cu acest proiect de 
hotărâre, la fiecare ședință se repune în discuție și din nou se votează, nu îl surprinde 
acest fapt, consideră că, este o decizie greșită, pentru că, se insistă în continuare să se 
dea această clădire, poate suntem incapabili sau nu știe de ce nu putem să facem noi 
ceva cu ea și îi întărește ideea că sunt interese în spatele acestei decizii. Referitor, la 
ceea ce a afirmat dl consilier local Ionică Mircea că trebuie să le dăm celor de la 
ortodocși și noi suntem ortodocși, dar poate fiecare cult religios ar avea și ei pretenții 
să li se dea și lor ceva, dacă noi suntem capabili să dăm pe 49 de ani o clădire, așa că 
nu știm noi de ce, pentru că, dumneavoastră cei de la Partidul Social Democrat puteți 
să faceți aceste lucruri. În altă ordine de idei, arată că, l-a ascultat pe dl Ciolacu, care 
spunea despre președintele Consiliului Județean Vaslui.    
     Președintele de ședință, intervine și nu înțelege ce treabă are președintele 
Consiliului Județean Vaslui cu proiectul de hotărâre pe care îl discutăm, dacă               
dl consilier local nu discuta la subiect va propune să fie sancționat. 
 Dl consilier local Bota Adrian solicită să fie lăsat să își continue ideea și care 
este legat de subiect, toate lucrurile trebuie făcute cu măsură, dar în acest caz s-a 
depășit măsură, l-a citat pe dl Ciolacu referitor la domnul de tristă amintire de la 
Vaslui, exact ca și aici, se încearcă depășirea măsurii. Dl consilier local este de părere 
că, dacă acest proiect de hotărâre va trece, s-a depășit măsura în acest caz. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan intervine și arată că, ceea ce a afirmat dl consilier 
local Bota Adrian prin sintagma „ca și aici”, va solicita înregistrarea ședinței și dl 
consilier local să probeze ceea ce a spus. 
 Dl consilier local Bota Adrian arată că, dacă dl primar încearcă să deturneze 
discuția în altă direcție se înșală, este de părere că s-a sărit calul cu privire la acest 
proiect de hotărâre, insistând și insistând să treacă acest proiect, vrem să știm și noi ce 
se ascunde în spatele acestei decizii, de ce să li se acorde lor și nu altcuiva, de ce 
Orăștia nu poate să facă nimic cu aceea clădire, deci avem mai multa încredere în alții 
decât în noi. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan consideră că s-au făcut niște afirmații de către         
dl consilier local Bota Adrian și îl întreabă pe acesta dacă exista vreo similitudine 
între ce s-a întâmplat la Vaslui și ce se întâmpla aici în cazul acesta? 
 Dl consilier local Bota Adrian precizează că, nu este, fiindcă nu există nici acolo 
ceva clar și nu este nici aici ceva clar și a spus că doar s-a depășit măsura prin felul 
cum se pune din nou la fiecare ședință pe ordinea de zi acest proiect de hotărâre. 
 Dl primar arată că, nu există nicio prevedere legală care să îi interzică să 
introducă de două-trei ori un material pe ordinea de zi. 
 Dl consilier local Bota Adrian arată că, nu este un articol în acest sens, este o 
chestiune de bun simț și nu l-a auzit pe dl primar să explice de ce se dorește ca această 
clădire să intre în patrimoniul altcuiva. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan precizează că, dl consilier local Bota Adrian a venit 
cumva să îl amenințe înainte de ședință că, dacă nu dăm două consilii de administrație 
liberalilor o să vadă dânsul în consiliu și asta este o repercusiune. 
 Dl consilier local Bota Adrian intervine și arată că, nu este adevărat și este o 
minciună ceea ce afirmă dl primar. 
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 Dl primar ing.Ovidiu Bălan menționează că, nu este nicio presiune, este 
categoric o hotărâre ce va fi luată de consiliul local, este o solicitare, consideră că, 
este oportun să dăm bisericii acest spațiu, vor face activități culturale, nu vede nimic 
împotriva acestui obiectiv, nu este un O.N.G, după părerea sa biserica este cea mai 
respectabilă instituție din România, care are cota cea mai mare de încredere, fie că 
unora le place, fie că nu. 
 Dl secretar general Călin Costoiu intervine și precizează că vis-a-vis de durată, 
la insistența dlui primar s-a prevăzut în contract ca și cauză de reziliere sau de 
încetare de drept, faptul că, în termen de 12 luni de la semnarea contractului de 
comodat să demareze lucrările de reabilitare/amenajare a imobilului, în caz contrar, 
contractul se va rezilia de drept, tocmai ca să evităm discuțiile și să avem o măsură de 
siguranță. 
 Dl consilier local Iordăchescu Nicolae arată că, în decursul istoriei post 
decembriste a orașului, diferite entități de natură religioasă au venit în fața consiliului 
local și au cerut suprafețe de teren pentru ridicarea unor lăcașe de cult, sprijin 
financiar pentru repararea altora, întoarcerea în drepturile istorice a altora și 
precizează că, acest consiliu și cele anterioare nu au ținut niciodată să facă diferențe 
între aceste entități  religioase, în măsura în care acest consiliu și dacă doriți putem 
discuta vis-a-vis de ultimele hotărâri prin care am alocat bani pentru cultele 
religioase, împreună am hotărât în bun acord distribuirea sumelor așa cum s-a cerut, 
în mod proporțional. Dânsul nu vede de ce acum, mai ales că este stipulat în contract 
acea prevedere că, dacă nu se respectă începerea lucrărilor în termen de un an se 
anulează de la sine contractul, pentru ce atâtea discuții inutile, avem un singur 
Dumnezeu indiferent de cult și atunci de ce să nu ajutam, problema este că atât ne-a 
m-ai rămas curat față de curentele care ne invadează tineretul.   
 Dl consilier local Bulz Dionisie îl roagă pe dl consilier local Iordăchescu 
Nicolae referitor la proporționalitate să o lase mai încet la sumele distribuite, pentru 
că din suma totală de 250.000 lei, pentru culte a fost alocată suma de 180.000 lei și 
am cerut să fie o repartizare echitabilă, pentru celelalte domenii de finanțare dar 
probabil că în trecut să se fie făcut o împărțire proporțională. De asemenea precizează 
că se vede că se apropie anul electoral 2024, irascibilitatea este din ce în ce mai mare, 
de la prima prezentare a proiectului și până în prezent este discutat a treia sau a patra 
oară, discuțiile au pornit de la o temă minoră și ușor de realizat din punctul de vedere 
al dânsului și anume de ce să dăm pe 49 de ani când putem să dăm pe 5 ani cu drept 
de prelungire, nimeni nu a spus că nu vrem să nu dăm episcopiei, vrem acest lucru, 
amendamentul propus din nou de cei doi colegi este unul în regulă și care este de luat 
în seamă și să nu ne întindem pe o perioadă de timp atât de mare, nimeni nu este 
împotrivă să nu se interpreteze greșit. 
 Dl consilier local Bota Adrian arată că, discuțiile cu privire la proiect au fost 
legate de durata contractului, nu este vorba că îi dăm cuiva sau că acela nu este de 
încredere, în primul rând s-a dovedit că noi nu suntem capabili și mai bine o dăm 
altcuiva, problema este că perioada propusă este foarte mare de 49 ani, când mai 
putem noi să analizăm dacă dânșii și-au dus la îndeplinire ceea ce și-au propus, noi 
vom fi morți, nu vom mai fi pe aici, după 10 ani tot dumneavoastră veți analiza dacă 
dânșii au început lucrările, chestiunea cu începutul lucrărilor este așa o vorbă scrisă. 
Rugămintea este să se facă un termen mai mic și suntem si noi de acord, 10 sau 15 ani 
consideră că este suficient să se poată dezvolta și să se facă ceva acolo și populația 
orașului să se bucure de acest lucru, este inadmisibil acest termen de 49 de ani. 
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 Dl consilier local Secui Adrian Iulian solicită să fie consemnat punctul de vedere 
al consilierilor locali ai Uniunii Salvați România că sunt de acord cu propunerea dlui 
primar de a se da cuiva să folosească acel spațiu, chiar și episcopiei, nu este nicio 
problemă, obiecția lor este legată de perioada de timp propusă de inițiator, dânșii au 
propus o perioadă de 5 ani, nu au spus niciodată ceva contra bisericii ortodoxe sau a 
episcopiei. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea 
amendamentului și proiectului de hotărâre este de 10 voturi.  
 Amendamentul dlor consilieri locali Secui Adrian Iulian și Zvîncă Mihai Caius 
se supune la vot fiind consemnate 8 voturi „pentru”, 9 voturi „împotrivă” și o 
abținere. 
 Dl consilier local Secui Adrian Iulian arată că, la capitolul II – Obiectul 
contractului  în prima variantă de contract a fost prevăzută o valoare de inventar de 
744.908 lei, iar în actuala variantă valoarea de inventar este 530.529 lei și întreabă de 
unde este diferența aceasta. 
 Dl secretar general Călin Costoiu menționează că, în contabilitate imobilul este 
înregistrat cu această ultimă valoare, între timp s-a făcut actualizarea  patrimoniului și 
valoarea de inventar este cea prevăzută în contract. În acest sens prezintă fișa de 
inventar al mijlocului fix, unde este menționată valoarea de inventar, respectiv 
530.529 lei. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie întreabă dacă în urma încheierii acestui contract, 
imobilul va putea fi ulterior cumpărat. I se răspunde de către dl secretar general Călin 
Costoiu, care precizează că, imobilul nu poate fi cumpărat.  
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat cu 10 voturi „pentru”, 7 voturi 
„împotrivă” și o abținere. 
 Se adoptă Hotărârea nr.203/2023 privind darea în folosință gratuită a  imobilului 
situat în Piața Victoriei, nr.8 din Municipiul Orăștie către Episcopia Devei și 
Hunedoarei. 
 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele inițierii proiectului 
de hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al municipiului 
Orăștie pe anul 2023 în vederea suportării cheltuielilor ocazionate de vizita unei 
delegații din orașul înfrățit Helmstedt – Germania, în perioada 16 – 19 octombrie 
2023. 
 Dna șef birou Doboș Carmen dă citire raportului întocmit de Biroul Dezvoltare 
Durabilă și Relații Internaționale. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 
economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 
hotărâre este de 10 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.204/2023  privind alocarea unei sume de bani din 
bugetul local al municipiului Orăștie pe anul 2023 în vederea suportării cheltuielilor 
ocazionate de vizita unei delegații din orașul înfrățit Helmstedt – Germania, în 
perioada 16 – 19 octombrie 2023. 
 La punctul 8 al ordinii de zi, dl primar arată motivele inițierii proiectului de 
hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al municipiului Orăștie 
pe anul 2023 în vederea suportării cheltuielilor ocazionate de deplasarea unei 
delegații din municipiul Orăștie în oraşul înfrăţit Sliedrecht - Olanda  în perioada       
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20 - 25 noiembrie 2023. 
 Dna șef birou Doboș Carmen prezintă raportul întocmit de Biroul Dezvoltare 
Durabilă și Relații Internaționale. 
  Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 
pentru activități economico-financiare. 
 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius arată că împreună cu dl consilier local 
Secui Adrian Iulian propun completarea art.1 al proiectului de hotărâre cu două noi 
aliniate, după cum urmează : „Alin.(3) Cadrele didactice participante, după întoarcere, 
vor participa la următoarea ședință a consiliului municipal de unde vor oferi feedback 
referitor la deplasarea la Sliedrecht, participarea la sesiunea a II-a a proiectului 
privind creșterea calității serviciilor educative pentru copii cu nevoi educaționale 
speciale, precum și expertiza acumulată acolo”, Alin.(4) Cadrele didactice 
participante, după întoarcere, vor organiza ateliere în instituțiile de învățământ și 
ONG-urile din domeniu aflate în municipiul nostru pentru a împărtăși expertiza 
acumulată”. Motivarea amendamentului este că la întoarcere, membrii delegației 
trebuie să ofere feedback referitor la expertiza acumulată. 
 Dna șef birou Doboș Carmen precizează că, conform legii există obligativitatea 
depunerii unui raport scris către unitatea trimițătoare, iar în ceea ce privește 
prezentarea în cadrul școlilor și împărtășirea experienței acumulate este una utilă. 
 Dl consilier local Ionică Mircea arată că, dincolo se aplică ce se învață în școli, 
niciun sens politic la ceva profesional însă putem recomanda școlilor să invite 
consilierii locali care doresc să participe la activitățile care se desfășoară în cadrul 
proiectului. 
 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius menționează că, nu este nimic politic este 
vorba de o suma de bani a comunității, de ce se denaturează ideea. 
 Dl viceprimar Hendrea Cristian precizează că, după fiecare vizită a unei 
delegații se întocmește un raport, scopul proiectului este schimbul de experiență, din 
Olanda au venit cadre didactice tinere, acest lucru ne dorim și noi să participăm la 
acest schimb cu cadre didactice tinere cu psihologii școlari și nu directorii școlilor, în 
trei zile nu vor învață decât o parte din cunoștințele pe care olandezii o au pe acest 
domeniu și ulterior le vor aplica, dar ar trebui să ne oprim la o prezentare în consiliu 
local a experienței pe care au dobândit-o în urma acestui schimb. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie întreabă care este componența nominală a 
delegației. 
 Dna șef birou Doboș Carmen arată că, din delegație va face parte dna Mirela 
Tatu – psiholog școlar, dle profesor Pițoiu Leona, Turdeanu Bianca, Pricăjan Laura, 
șerban Angela și subsemnata din partea Primăriei. 
 Dl primar ing.Ovidiu Bălan este de părere că, așa cum a prezentat dna șef birou 
Doboș Carmen este normal să fie prezentat un raport după efectuarea vizitei, să se 
facă prezentări video în școli și să fie invitați și consilierii locali, care doresc să fie 
participe la aceste întâlniri.     
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea 
amendamentului și a proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Amendamentul dlor consilieri locali Secui Adrian Iulian și Zvîncă Mihai Caius 
se supune la vot fiind consemnate 8 voturi „pentru” și 11 abțineri. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat 13 voturi „pentru”, iar                
6 consilieri locali s-au abținut de la vot. 
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 Se adoptă Hotărârea nr.205/2023 privind alocarea unei sume de bani din bugetul 
local al municipiului Orăștie pe anul 2023 în vederea suportării cheltuielilor 
ocazionate de deplasarea unei delegații din municipiul Orăștie în oraşul înfrăţit 
Sliedrecht - Olanda  în perioada 20 - 25 noiembrie 2023. 
 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan arată motivele inițierii proiectului de 
hotărâre privind aprobarea Strategiei de contractare și a Documentației  pentru 
atribuirea contractului de achiziție publică având ca obiect „Prestarea serviciului  de 
salubrizare în zona de colectare 3 Centru, Județul Hunedoara”, precum și acordarea 
unor mandate. 
 Dna inspector Opra Ramona prezintă raportul întocmit de Serviciul Poliția 
Locală – Compartiment Protecția Mediului. 
 Dl consilier local Iordăchescu Nicolae arată că, în comisia pentru servicii 
publice şi comerț, muncă şi protecție socială, proiectul de hotărâre a fost avizat 
favorabil. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie întreabă că se modifica strategia de 
contractare?. 
 Dna inspector Opra Ramona arată că se prelungește perioada contractului până 
la desemnarea noului operator regional și asociația de dezvoltare intercomunitară a 
fost înaintat această documentație spre aprobare. 
 Dl secretar general Călin Costoiu intervine și precizează faptul că, nu se 
modifică strategia de contractare, în momentul de față este în faza de licitație 
desemnarea operatorului regional pe întreaga arie, pe perioada aceasta a fost desemnat 
ca operator temporar SC Supercom SA și acest contract va expira si se propune a fi 
prelungit. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie menționează ca, este vorba de aprobarea unei 
strategii. 
 Dl secretar general arată că, aceasta este denumirea documentației care va fi 
încărcata de Asociație pe SEAP pentru contractarea unui nou operator. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu 11 voturi „pentru” și 8 abțineri. 
 Este adoptată Hotărârea nr.206/2023 privind aprobarea Strategiei de contractare 
și a Documentației  pentru atribuirea contractului de achiziție publică având ca obiect 
„Prestarea serviciului  de salubrizare în zona de colectare 3 Centru, Județul 
Hunedoara”, precum și acordarea unor mandate. 
 La punctul 12 al ordinii de zi, dl primar expune motivele inițierii proiectului de 
hotărâre privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al municipiului Orăștie 
pe anul 2023 în vederea organizării Festivalului - Concurs județean „Tudorică 
Munteanu”, pentru soliști instrumentiști şi soliști vocali de muzică tradițională 
românească, Ediția a XX-a. 
 Dl referent Pistol Eugen prezinta raportul întocmit de Casa de Cultură 
„Alexandru Grozuță” Orăștie. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan dă citire raportului de avizare al comisiei 
pentru activități economico-financiare. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 
hotărâre este de 10 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 



 11

 Se adoptă Hotărârea nr.207/2023 privind alocarea unei sume de bani din bugetul 
local al municipiului Orăștie pe anul 2023 în vederea organizării Festivalului - 
Concurs județean „Tudorică Munteanu”, pentru soliști instrumentiști şi soliști vocali 
de muzică tradițională românească, Ediția a XX-a. 
 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele inițierii proiectului 
de hotărâre  privind alocarea unei sume de bani din bugetul local al municipiului 
Orăștie pe anul 2023 în vederea organizării manifestării „Concert de romanțe –           
A căzut o frunză-n calea ta”, ediția a XVIII-a. 
 Dl referent Pistol Eugen dă citire raportului întocmit de Casa de Cultură 
„Alexandru Grozuță” Orăștie. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, în comisia pentru activități 
economico-financiare, proiectul de hotărâre a fost avizat favorabil. 
 Dl viceprimar Hendrea Cristian este de părere că, pentru anul viitor ar trebui să 
se organizeze un concurs pentru tinere talente, fiindcă avem și tineri talentați în 
Orăștie și care trebuie promovați. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.208/2023 privind alocarea unei sume de bani din 
bugetul local al municipiului Orăștie pe anul 2023 în vederea organizării manifestării 
„Concert de romanțe – A căzut o frunză-n calea ta”, ediția a XVIII-a. 
 La punctul 14 al ordinii de zi, dl primar arata motivele inițierii proiectului de 
hotărâre privind desemnarea reprezentanților Consiliului Local al municipiului 
Orăștie în Consiliile de Administrație, în Comisia de evaluare şi asigurare a calității şi 
în Comisia pentru prevenirea și eliminarea violenței, a faptelor de corupție și 
discriminării în mediul școlar și promovarea interculturalității  ale unităților de 
învățământ preuniversitar din municipiul Orăștie pentru anul  școlar 2023/2024. 
 Dl consilier juridic Fleșeriu Ciprian prezintă raportul întocmit de Direcția 
Administrație Publică Locală. 
 Dna consilier local Giurgiu Margareta dă citire raportului de avizare al comisiei 
pentru învățământ, sănătate, activități social-culturale şi culte. 
 Președintele de ședință solicită consilierilor locali să se facă propuneri nominale 
pentru desemnarea reprezentanților Consiliului local în consiliile de administrație, în 
comisia de evaluare şi asigurarea calității și în comisia pentru prevenirea și eliminarea 
violenței, a faptelor de corupție și discriminării în mediul școlar și promovarea 
interculturalității. 
 Dl viceprimar Hendrea Ovidiu Cristian propune ca din consiliile de 
administrație să facă parte următorii consilieri locali : Ionică Mircea și Jula Radu Ioan 
– Liceul Teoretic „A.Vlaicu”, Iordăchescu Nicolae Constantin Ioan – Liceul 
Tehnologic „N.Olahus”, Bota Mirela Nicoleta și Sîrbu Florina Eleonora – Școala 
Gimnazială „Dr.A.Vlad”, Jula Radu Ioan și Petre Radu Onuț – Școala Gimnazială 
„D.Stanca”, Ardelean Dana Alina și Giurgiu Margareta - Grădinița „Căsuța cu 
Povești” și Luca Constantin - Grădinița „Ștrumfii”. 
 Dl consilier local Bota Adrian îl propune pe dl consilier local Bulz Dionisie ca 
membru în consiliul de administrație al Liceului Teoretic „Aurel Vlaicu”. 
 Dl consilier local Bulz Dionisie îl propune pe dl consilier local Bota Adrian ca 
membru în consiliul de administrație al Scolii Gimnaziale „Dr.Aurel Vlad”. 
 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius îl propune ca membru în consiliul de 
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administrație al Liceului Teoretic „Aurel Vlaicu” pe dl consilier local Secui Adrian 
Iulian. 
 Dl consilier local Secui Adrian Iulian îl propune pe dl Zvîncă Mihai Caius ca 
membru în consiliul de administrație al Grădiniței „Ștrumfii”. 
 Pentru desemnarea reprezentanților Consiliului local în comisiile de evaluare și 
asigurare a calității, dl viceprimar face următoarele propuneri : dl consilier local 
Iordăchescu Nicolae Constantin Ioan - Liceul Teoretic „Aurel Vlaicu”, dl consilier 
local Ionică Mircea – Liceul Tehnologic „Nicolaus Olahus”, dl consilier local Jula 
Radu Ioan– Școala Gimnazială „Dr.A.Vlad”, dșoara consilier local Bota Mirela 
Nicoleta – Școala Gimnazială „D.Stanca”, dl consilier local Luca Constantin - 
Grădinița „Căsuța cu Povești” și dna consilier local Giurgiu Margareta - Grădinița 
„Ștrumfii”. 
 Dl viceprimar Hendrea Ovidiu Cristian propune ca din comisiile pentru 
prevenirea și eliminarea violenței, a faptelor de corupție și discriminării în mediul 
școlar și promovarea interculturalității, să facă parte următorii consilieri locali : Luca 
Constantin – Liceul Teoretic „Aurel Vlaicu”, Giurgiu Margareta – Liceul Tehnologic 
„Nicolaus Olahus”, Petre Radu Onuț – Școala Gimnazială „Dr.A.Vlad” și Sîrbu 
Florina Eleonora – Școala Gimnazială „D.Stanca”. 
 Dl consilier local Zvîncă Mihai Caius arată că, și data trecută dl consilier local 
Bulz Dionisie a propus ca împărțirea să se facă exact proporțional cu numărul de 
consilieri locali. 
 Dl secretar general Călin Costoiu arată că, potrivit art.139, alin.(6) din Codul 
administrativ aprobat prin O.U.G nr.57/2019, proiectele de hotărâre cu privire la 
persoane se vor lua întotdeauna prin vot secret. În consecință,  propune o pauză de 10 
minute pentru a se întocmi buletinele de vot.  
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 
hotărâre este de 10 voturi. 
 După pauză, dl secretar general Călin Costoiu prezintă buletinele de vot şi 
explică procedura după care se va desfășura votul.   
  În continuare, dl secretar general înmânează, pe rând, în ordine alfabetică, 
fiecărui consilier local, câte un buletin de vot pentru desemnarea reprezentanților 
Consiliului local în consiliile de administrație, care intră în cabina special amenajată, 
apoi introduce buletinul de vot în urnă. Cabina de vot şi urna se află în fața 
consilierilor locali.   
 Dl consilier local Secui Adrian Iulian semnalează faptul că, pe buletinul de vot 
pentru consiliul de administrație al Liceului Teoretic ”Aurel Vlaicu” în locul său apare 
dl consilier local Zvîncă Mihai Caius. 
 Dl secretar general Călin Costoiu menționează că, în această situație se vota 
pentru celelalte consilii de administrație, urmând ca, pentru consiliul de administrație 
al Liceului Teoretic „Aurel Vlaicu” să se întocmească un alt buletin de vot.   
 După încheierea votării, președintele de ședință procedează la deschiderea urnei 
în fața consilierilor locali, deschide fiecare buletin de vot şi le arată cum s-a votat, 
apoi îl pune pe masa prezidiului. 
 Apoi, președintele de ședință şi dl secretar general Călin Costoiu  procedează la 
numărarea voturilor în public şi întocmesc procesul verbal constatator al rezultatului 
votării, arătând că cei 19 consilieri locali prezenți au votat fiind înregistrate 
următoarele rezultate : dl consilier local Iordăchescu Nicolae Constantin Ioan – 17 
voturi „pentru”, dșoara consilier local Bota Mirela Nicoleta – 12 voturi „pentru”, 
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consilier local Sîrbu Florina Eleonora – 14 voturi „pentru”, dl consilier local Bota 
Adrian – 6 voturi „pentru”, dl consilier local Petre Radu Onuț – 15 voturi „pentru”,     
dna consilier local Giurgiu Margareta – 15 voturi „pentru”, dna consilier local 
Ardelean Dana Alina – 13 voturi „pentru”, dl consilier local Luca Constantin – 10 
voturi „pentru” și dl consilier local Zvîncă Mihai Caius –  8 voturi „pentru”. 
 În continuare, dl secretar general înmânează, pe rând, în ordine alfabetică, 
fiecărui consilier local, câte un buletin de vot pentru desemnarea reprezentanților 
Consiliului local în consiliul de administrație al Liceului Teoretic „Aurel Vlaicu” 
Orăștie, care intră în cabina special amenajată, apoi introduce buletinul de vot în urnă. 
Cabina de vot şi urna se află în fața consilierilor locali. 
 În sală sunt prezenți 17 consilieri locali, lipsesc consilierii locali Luca 
Constantin și Sava Nicoleta. 
   După încheierea votării, președintele de ședință procedează la deschiderea 
urnei în fața consilierilor locali, deschide fiecare buletin de vot şi le arată cum s-a 
votat, apoi îl pune pe masa prezidiului. 
 Apoi, președintele de ședință şi dl secretar general procedează la numărarea 
voturilor în public şi întocmesc procesul verbal constatator al rezultatului votării, 
arătând că cei 17 consilieri locali prezenți au votat fiind înregistrate următoarele 
rezultate : dl consilier local Ionică Mircea – 9 voturi „pentru”, dl consilier Jula Radu 
Ioan – 9 voturi „pentru”, dl consilier Secui Adrian Iulian – 2 voturi „pentru” și           
dl consilier local Bulz Dionisie – 2 voturi „pentru”. Din totalul de 17 voturi, 11 voturi 
au fost valabile exprimate, iar 6 au fost nule. 
  În continuare, dl secretar general Călin Costoiu înmânează, pe rând, în ordine 
alfabetică, fiecărui consilier local, buletinul de vot pentru desemnarea reprezentanților 
Consiliului local în comisiile de evaluare și asigurare a calității, care intră în cabina 
special amenajată, apoi introduce buletinul de vot în urnă. Cabina de vot şi urna se 
află în fața consilierilor.   
 Apoi, președintele de ședință şi dl secretar general procedează la numărarea 
voturilor în public şi întocmesc procesul verbal constatator al rezultatului votării, 
arătând că cei 17 consilieri locali prezenți au votat fiind înregistrate următoarele 
rezultate : dl consilier local Iordăchescu Nicolae Constantin Ioan – 14 voturi „pentru”, 
dl consilier local Ionică Mircea – 13 voturi „pentru”, dșoara Bota Mirela Nicoleta – 
14 voturi „pentru”, dl consilier local Jula Radu Ioan – 13 voturi „pentru”, dna 
consilier local Giurgiu Margareta – 14 voturi „pentru” și dl consilier local Luca 
Constantin – 13 voturi „pentru”. 
     În continuare, dl secretar general Călin Costoiu înmânează, pe rând, în ordine 
alfabetică, fiecărui consilier local, buletinul de vot pentru desemnarea reprezentanților 
Consiliului local în comisiile pentru prevenirea și eliminarea violenței, a faptelor de 
corupție și discriminării în mediul școlar și promovarea interculturalității, care intră în 
cabina special amenajată, apoi introduce buletinul de vot în urnă. Cabina de vot şi 
urna se află în faţa consilierilor locali.   
 După încheierea votării, președintele de ședință procedează la deschiderea urnei 
în fața consilierilor locali, deschide fiecare buletin de vot şi le arată cum s-a votat, 
apoi îl pune pe masa prezidiului. 
 Apoi, președintele de ședință şi dl secretar general procedează la numărarea 
voturilor în public şi întocmesc procesul verbal constatator al rezultatului votării, 
arătând că cei 17 consilieri locali prezenți au votat fiind înregistrate următoarele 
rezultate : dl consilier local Luca Constantin – 14 voturi „pentru”, dna consilier local 
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Giurgiu Margareta – 14 voturi „pentru”, dna consilier local Sîrbu Florin Eleonora – 
15 voturi „pentru” și dl consilier local Petre Radu Onuț – 14 voturi „pentru”.  
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.209/2023 privind desemnarea reprezentanților 
Consiliului Local al municipiului Orăștie în Consiliile de Administrație, în Comisia de 
evaluare şi asigurare a calității şi în Comisia pentru prevenirea și eliminarea violenței, 
a faptelor de corupție și discriminării în mediul școlar și promovarea interculturalității  
ale unităților de învățământ preuniversitar din municipiul Orăștie pentru anul  școlar 
2023/2024. 
 În continuare, dl primar ing.Ovidiu Bălan expune motivele inițierii proiectului 
de hotărâre privind revocarea Hotărârii Consiliului Local nr.157/2023 referitoare la 
aprobarea concesionării prin licitație publică a terenului in suprafață de 845 mp situat 
în str.Dr.Ioan Mihu, aflat în proprietatea privată a municipiului Orăștie. 
 Dl secretar general Călin Costoiu prezintă raportul întocmit de Direcția 
Administrație Publică Locală. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia arată că, în comisia pentru 
administrație locală, juridică și de disciplină, proiectul de hotărâre a fost avizat 
favorabil. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.210/2023 privind revocarea Hotărârii Consiliului 
Local nr.157/2023 referitoare la aprobarea concesionării prin licitație publică a 
terenului in suprafață de 845 mp situat în str.Dr.Ioan Mihu, aflat în proprietatea 
privată a municipiului Orăștie. 
 La punctul 16 al ordinii de zi, dl primar prezintă motivele inițierii proiectului de 
hotărâre privind alegerea dintre membrii Consiliului Local al Municipiului Orăștie a 
unui președinte de ședință care va conduce ședințele în luna octombrie 2023. 
 Dl secretar general dă citire raportului întocmit de Direcția Administrație 
Publică Locală. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia prezintă raportul de avizare al 
comisiei pentru administrație locală, juridică și de disciplină. 
 Președintele de ședință solicită consilierilor locali să facă propuneri nominale 
pentru alegerea președintelui de ședință, care va conduce ședințele în luna octombrie 
2023. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia îl propune pe dl consilier local Bulz 
Dionisie. 
 Dl secretar general arata că, cvorumul necesar pentru aprobarea propunerii și a 
proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Propunerea dnei consilier local Cîndea Lenuța Aurelia se supune la vot și se 
aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.211/2023 privind alegerea dintre membrii Consiliului 
Local al Municipiului Orăștie a unui președinte de ședință care va conduce ședințele 
în luna octombrie 2023. 
 La punctul 18 al ordinii de zi, dl primar ing.Ovidiu Bălan arată motivele inițierii 
proiectului de hotărâre privind aprobarea Actului adițional nr.2 la Contractul de 
achiziție nr.44/167/2022 având ca obiect : „Prestarea serviciului de salubrizare în zona 



 15

colectare 3 Centru, Județul Hunedoara”, precum și mandatarea Președintelui 
Asociației de Dezvoltare Intercomunitară „Sistemul Integrat de Gestionare a 
Deșeurilor Județul Hunedoara” să semneze actul adițional. 
 Dna inspector Opra Ramona prezintă raportul întocmit de Serviciul Poliția 
Locală – Compartiment Protecția Mediului. 
 Dl consilier local Iordăchescu Nicolae arată că, în comisia pentru servicii 
publice și comerț, muncă și protecție socială, proiectul de hotărâre a fost avizat 
favorabil. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu 11 voturi „pentru”, iar 8 consilieri locali 
s-au abținut de la vot.  
 Este adoptată Hotărârea nr.212/2023 privind aprobarea Actului adițional nr.2 la 
Contractul de achiziție nr.44/167/2022 având ca obiect : „Prestarea serviciului de 
salubrizare în zona colectare 3 Centru, Județul Hunedoara”, precum și mandatarea 
Președintelui Asociației de Dezvoltare Intercomunitară „Sistemul Integrat de 
Gestionare a Deșeurilor Județul Hunedoara” să semneze actul adițional. 
 În continuare, dl primar expune motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 
modificarea și completarea Statutului Asociației de Dezvoltare Intercomunitară 
„Sistemul Integrat de Gestionare a Deșeurilor Județul Hunedoara”. 
 Dna inspector Opra Ramona prezintă raportul întocmit de Serviciul Poliția 
Locala – Compartiment Protecția Mediului. 
 Dl consilier local Iordăchescu Nicolae dă citire raportului de avizare al comisiei 
pentru servicii publice și comerț, muncă și protecție socială. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 
hotărâre este de 10 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat cu 11 voturi „pentru”, iar             
8 consilieri locali s-au abținut de la vot. 
 Se adoptă Hotărârea nr.213/2023 privind modificarea și completarea Statutului 
Asociației de Dezvoltare Intercomunitară „Sistemul Integrat de Gestionare a 
Deșeurilor Județul Hunedoara”. 
 La punctul 20 al ordinii de zi, dl primar ing.Ovidiu Bălan prezintă motivele 
inițierii proiectului de hotărâre privind aprobarea amplasării unei plăci comemorative 
în Municipiul Orăștie, str.Piața Victoriei, nr.3. 
 Dna arhitect șef Mutu Mădălina dă citire raportului întocmit de Direcția 
Arhitect-șef. 
 Dl consilier local Petre Radu Onuț arată că, în comisia pentru urbanism şi 
amenajarea teritoriului, protecție mediu şi turism, proiectul de hotărâre a fost avizat 
favorabil. 
 Dl secretar general Călin Costoiu precizează că, cvorumul necesar pentru 
aprobarea proiectului de hotărâre este de 10 voturi. 
 Acesta se supune la vot și se aprobă cu unanimitate de voturi. 
 Este adoptată Hotărârea nr.214/2023 privind aprobarea amplasării unei plăci 
comemorative în Municipiul Orăștie, str.Piața Victoriei, nr.3. 
 În continuare, dl primar arată motivele inițierii proiectului de hotărâre privind 
modificarea Anexei nr.2 la HCL nr.134/2023 referitoare la aprobarea Organigramei si 
a Statului de funcții ale Aparatului de specialitate al Primarului Municipiului Orăștie 
și ale serviciilor subordonate Consiliului Local al Municipiului Orăștie. 
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 Dl consilier Terchet Narcis prezintă raportul întocmit de Compartimentul 
Resurse Umane. 
 Dna consilier local Cîndea Lenuța Aurelia dă citire raportului de avizare al 
comisiei pentru administrație locală, juridică și de disciplină. 
 Dl secretar general arată că, cvorumul necesar pentru aprobarea proiectului de 
hotărâre este de 10 voturi. 
 Proiectul de hotărâre este supus la vot și aprobat în unanimitate. 
 Se adoptă Hotărârea nr.215/2023 privind modificarea Anexei nr.2 la HCL 
nr.134/2023 referitoare la aprobarea Organigramei si a Statului de funcții ale 
Aparatului de specialitate al Primarului Municipiului Orăștie și ale serviciilor 
subordonate Consiliului Local al Municipiului Orăștie. 
 Dl viceprimar Hendrea Cristian prezintă adresa nr.224/14.09.2023 a Clubului 
Sportiv Municipal „Dacia Orăștie 2010” adresată Consiliului Local al municipiului 
Orăștie referitoare la sala de sport din str.Pricazului, care în ultima perioadă nu a mai 
fost închiriată, iar Comitetul Director al CSM Dacia Orăștie 2010 solicită darea în 
administrare a sălii către clubul sportiv pentru buna desfășurare a activităților sportive 
a acestuia, pentru următoarele considerente : numărul mare de sportivi legitimați, 
numărul mare de grupe, diversitatea sporturilor : atletism, tenis de câmp, fotbal, 
karate și tir cu arcul, cererea foarte mare pentru închirierea sălii de sport de către 
populație pentru practicarea diferitelor sporturi, deoarece Școala Gimnazială 
„Dominic Stanca” nu poate închiria datorită lipsei de personal. De asemenea, se 
precizează că, darea în administrare nu va afecta programul școlar al elevilor de la 
Școala Gimnazială „Dominic Stanca” Orăștie, iar sportivii clubului vor efectua 
antrenamentele după ora 14 până la ora 18 sau 19, iar pe parcursul acestui an grupele 
de la club și-au căutat spații unde să își poată desfășura activitatea. 
 Dl consilier local Bota Adrian este de părere că, cei de la club ar trebui să vină 
cu o propunere de program, de la ce oră se poate închiria sala și să se știe cu cine se 
poate lua legătura dacă sunt solicitări de închiriere.  
 La punctul „Întrebări-interpelări”, dl consilier local Secui Adrian Iulian arată că, 
la ședința ordinară din luna august la punctul „Întrebări-interpelări”, dl Dan Orghici a 
semnalat faptul că în zona centrală a municipiului nu există niciun stâlp sau locuri de 
afișaj public și nu i s-a răspuns la întrebare și solicită să i se comunice un răspuns pe 
email. 
 Dl viceprimar Hendrea Cristian precizează că, din cate știe sunt prevăzute locuri 
de afișaj, dar va verifica acest aspect. 
 Dl consilier local Secui Adrian Iulian menționează că, în urma cu trei luni a 
adresat dlui primar o întrebare cu privire la organizarea târgului de păsări și animale 
de companie și a rămas să se verifice dacă mai este în vigoare ordinul Prefectului prin 
care s-a interzis organizarea acestuia pe perioada pandemiei. 
 Dl consilier local Jula Radu Ioan arată că, din cate știe acel ordin este încă în 
vigoare. 
 Dl viceprimar Hendrea Cristian precizează că, de organizarea acelui târg se 
ocupa o persoană fizică, care a renunțat, fiindcă nu a primit aviz din partea 
autorităților care au competențe pe acest domeniu.  
 Drept pentru care se încheie prezentul proces-verbal. 
 
            Președinte de ședință,                                                          Secretar General,                                    
              JULA Radu Ioan                                             jr.Călin COSTOIU 


